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ZÁPISNICA 

 zo zasadnutia Komisie životného prostredia, dopravy, investícií a územného 

plánovania konaného v sobášnej miestnosti MsÚ  

dňa 13.12.2022 o 16:00 
 

Prítomní:  

Mgr. Richard Medal (predseda komisie) 

Mgr. Miloslav Baco (poslanec) 

Ing. Zuzana Bednárová (poslanec) 

Ing. Ladislav Paška (poslanec) 

Ing. František Matečný (odborník komisie) 

Mgr. Sylva Mertanová (odborníčka komisie) 

Peter Mikuláš (odborník komisie) 

 

Garanti komisie:  

Ing. arch. Adriana Mlynčeková, PhD., Útvar územného plánovania 

Ing. Viera Gugová, Útvar stavebný a životného prostredia 

 

Hostia:  

Mgr. Renáta Kaščáková, CPTŠ Bratislava 

Ing. Milan Ovseník, projektový manažér 

Ing. Martin Sedláček, SO pre IROP  

Ing.arch. Martin Beďatš, hlavný architekt 

 

Program zasadnutia:  

1. Otvorenie a schválenie programu.  

2. Návrh Programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023 - 2025. 

3. Aktualizácia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Trenčín. 

4. Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029. 

5. Rôzne.  

6. Záver. 

 

Bod 1. Otvorenie a schválenie programu. 

 
Mgr. Medal, predseda komisie, predstavil prítomných a hostí. Skonštatoval, že prítomných je 5 členov 

komisie, dvaja členovia prídu neskôr (Mgr. Baco, Ing. Paška), člen komisie Ing. Matejka dnes nepríde, 

pretože nemá zložený poslanecký sľub. 

 

Bod 2. Návrh Programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023-2025. 

Mgr. Medal: Býva dobrým zvykom, že nám príde rozpočet predložiť šéfka finančného odboru. Beriem, že 

sa to nedalo zabezpečiť. Návrh rozpočtu vám bol zaslaný. Otváram k nemu diskusiu. 

Z hľadiska našej komisie sú tam veľmi podstatné body. Dúfam, že si priebežne budeme prechádzať na 

každej komisii zoznam investičných akcií. V prípade, že nemáte v tomto momente pripomienky k rozpočtu, 

tak ukončujem diskusiu a dávam hlasovať kto je za odporúčanie MsZ schváliť rozpočet. 

Uznesenie č. 29/2022 
Komisia životného prostredia, dopravy, investícií a územného plánovania odporúča MsZ v Trenčíne 
schváliť  Programový rozpočet Mesta Trenčín na roky 2023 - 2025.  
za: 5  (Mgr. Medal, Ing. Bednárová, Ing. Matečný, Mgr. Mertanová, p. Mikuláš)     proti: 0         zdržal sa: 0  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 3. a 4. Aktualizácia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Trenčín 

a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029. 

 

Mgr. Kaščáková: Som tu za spracovateľa aktualizácie dokumentu Program hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja mesta Trenčín na roky 2023 - 2029 (ďalej PRM), Centrum priestorových a technických štúdií 



2 
 

Bratislava. Jedná sa o dokument, ktorý reaguje na zákonné podmienky. Predkladaný dokument je 

spracovaný na roky 2023-2029 s výhľadom do roku 2050. Čo sa týka jeho obsahu, išli sme po dohode 

s mestom cestou aktualizácie pôvodného dokumentu, nie je to nový dokument. Poznáme mesto aj jeho 

vývoj. Vyhodnotili sme plnenie minulého programového obdobia, vyhodnotenie je spracované podrobne, 

vychádza zo záverečných účtov mesta. Urobili sme celý odpočet obdobia, zobrali sme do úvahy ďalšie 

relevantné podklady najrôznejšie dokumenty a stratégie, ktoré mestské zastupiteľstvo schválilo (ÚP, 

stratégia kultúry, projekt EHMK, stratégia adaptácie na zmeny klímy, komunitný plán, PUM), tento program 

integruje nové poznatky a stanovuje nové ciele v súlade so spomenutými stratégiami, možnosti 

financovania (rozpočet mesta, Operačný program Slovensko, dobieha IROP, ...). Integrovaná územná 

stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín stanovuje vízie sa zaoberá tou časťou, ktorá je financovaná 

operačným programom Slovensko. Členské štáty únie musia mať vypracované stratégie. Metodika 

nepripúšťa, aby bola len jedna stratégia...  Bolo potrebné zadefinovať územia mestského rozvoja.  

 

Ing. Ovseník, predstavil sa. Vysvetlil pojem mestská funkčná oblasť, jadrové mesto, oboznámil prítomných 

s legislatívou, popísal proces, hovoril o dôležitosti dokumentov v nadväznosti na príspevky z fondov EÚ, 

ďalej hovoril o alokácii, termínoch, smerovaní integrovanej územnej stratégie...   

 

Mgr. Medal, predseda komisie otvoril diskusiu k bodom 3 a 4. 

Mgr. Medal: Bola nám predložená tabuľka. Číslovanie v IÚS mi nie je celkom jasné... 

Ing. Ovseník: Prvé číslovanie 1.1.1. až 5.1.6. sú čísla opatrení, ktoré sú v Programe Slovensko 2021-2027. 

Teda opatrenia ktoré ide SR financovať z tej celkovej obálky, pričom sme si vybrali... V rámci textu sú pri 

každom opatrení merateľné ukazovatele a príspevok k naplneniu opatrení v Programe Slovensko. 

Integrovaná územná investícia musí napĺňať minimálne 2 opatrenia, ktoré sú v Programe Slovensko  

nastavené...   

Mgr. Medal: Materiál je veľmi všeobecný. Čokoľvek nám MsÚ predloží je v súlade s PRM. Mrzí ma že 

program nie je konkrétnejší. Mám konkrétnu otázku. Tento program sa orientuje skôr na dennú turistiku či 

nočnú turistiku. Narážam na debatu o otváracích hodinách nočných podnikov v MsZ. V podstate môžu byť 

otvorené 23 hodín denne... Myslím si, že v obytných častiach je to v rozpore so záujmami ľudí. Naozaj 

chceme nočnú turistiku?  

Mgr. Kaščáková: Myslím si, že ani nie je účelom PRM, aby bol konkrétny. Podmienky, možnosti 

financovania sa môžu meniť. Ak si striktne povieme, že chceme takéto veci, a zajtra zistíme, že peniaze sú 

na niečo iné, to nie je dobré. Keď chceme napr. opraviť materskú školu dôvody môžu byť rôzne, môžeme 

dosiahnuť na rôzne fondy napr. to nazveme, že chceme ušetriť energiu, alebo znížiť uhlíkovú stopu, alebo 

chceme rozšíriť kapacitu... nechať si manévrovací priestor... Zámery je možné dosiahnuť z rôznych zdrojov 

financovania. Konkrétne zámery sú v rozpočte na konkrétny rok. Konkrétne nočná turistika je vec MsZ, 

nebude dokument toto presne... 

Mgr. Medal: Keď sme o tom diskutovali tak, mi bolo povedané že chcem mať z Trenčína provinčné 

mestečko. Nechcem konkrétne tlačiť túto jednu tému, ale myslím si že v programe chýba definícia aké 

mesto chceme. Je tam, že chceme sa rozvíjať... 

Mgr. Kaščáková: Chceme prívetivé, kultúrne mesto. Chceme, aby sme rešpektovali prírodné hodnoty... 

Áno, chceme, aby mesto bolo aj pre mladých a starších...  

Mgr. Medal: Materiál je pripravený. Pre dovysvetlenie. Schvaľovali sme na MsZ predĺženie platnosti 

pôvodného PRM. Logicky prišlo k aktualizácii.  

Ing. Ovseník: Program rozvoja mesta vychádza z príležitosti EHMK. Malo by dôjsť k transformácii mesta. 

Ak sa budeme rozprávať o vnútornom okruhu, zmene trasovania I/61 tak chceme vytvoriť prostredie 

a monitorovať cez infraštruktúru (cyklotrasu, chodník, mať na tej úrovni priestor, kde sa oplatí chodiť 

pešo)... Názov životaschopná aglomerácia =  ísť k udržateľnosti. Nastavovanie programov, vzdelávania, ... 

Vážne je tu záujem vybudovania nového európskeho Bauhausu, priestoru, kde bude dochádzať 

k načúvaniu, empatii, pochopeniu, multigeneračne, otvorené mesto. Toto je zachytené vo vízii.  

V zmysle legislatívy je záväzný dokument program rozvoja mesta, nepoužívajme skratku PHRaSR... 

Mgr. Kaščáková, upriamila pozornosť na pojem Smart. Veľa peňazí bude na projekty Smart. Nie je to len 

zber dát, technologické zariadenia,... Pojem SMART je potrebné vnímať v zmysle rozumné riadenie mesta. 

Spomenula robiť multigeneračné projekty, napríklad integrovať seniorov do života mesta,.. Nie len nákup 

technológie. Rozumne zariadim nejakú oblasť, aby mala rozumné rácio z rôznych uhlov pohľadu... 

 

Mgr. Medal: V dôvodovej správe PRM sa píše, že aktualizovaný materiál syntetizuje všetky dokumenty 

vypracované po roku 2016. Komunitný plán a Smart stratégia, tie už sú spracované, schválené? 

Ing. Ovseník: Komunitný plán bol teraz na sociálnej komisii. Doplnil ho Ing. Sedláček... 
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Mgr. Mertanová: Je tento strategický dokument s platnosťou na tie roky nemenný? Alebo sa bude dať 

doplniť iný smer? 

Ing. Ovseník: Zatiaľ sme sa nastavili na regionálnu obálku plus 25 % navrch z možných úspor, ktoré by 

boli po verejných obstarávaniach nerealizovaných aktivít. Následne bude priebežné hodnotenie a bude sa 

rozprávať na národnej úrovni o realokáciách. Dokumenty sú otvorené. Momentálne vychádzame zo 

želaného stavu, ktorý chceme dosiahnuť v roku 2029, a z prijatých dokumentov. 

Mgr. Kaščáková: Pristupuje sa každoročne k monitorovaniu výsledkov. Je problém, že štruktúra opatrení 

a cieľov PRM je nejaká, ale nie je úplne totožná s programovým rozpočtom, lebo ten vychádza zo zákona 

o rozpočtovaní a má svoje vlastné programy. Je ťažké určiť ktorý výdavok, ktorý cieľ PRM napĺňa. Bude 

pravdepodobne doplnený ešte jeden stĺpec. 

Mgr. Medal: Mám osobnú skúsenosť s monitorovaním PHRSR. Bol som menovaný do monitorovacieho 

výboru PHRSR, na ktorý ma nikto nikdy nepozval. Upozorňoval som na to, či sa materiál nejakým 

spôsobom vyhodnocuje... 

 

Mgr. Medal: Poviem poslednú myšlienku k IÚS, nemôžem za tento materiál hlasovať. Je to v rozpore 

s mojím nastavením a videním sveta. Prvé dva veľké projekty: (Zlúčenie cesty I/61 s koridorom železničnej 

trate, Vnútorný dopravný okruh – Orechovský most) sú pre mňa neprípustné. Dajú sa tieto veci riešiť inak. 

Celý PUMM je postavený na týchto dvoch projektoch. Za udržateľné ich nepovažujem. Ostatné veci vítam 

je to fajn. 

 

Uznesenie č. 30/2022 

Komisia ŽPDIaÚP odporúča MsZ schváliť Aktualizáciu Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja na roky 2023 – 2029 s výhľadom do roku 2050.  

za: 5  (Mgr. Baco, Ing. Bednárová, Ing. Matečný, p. Mikuláš, Ing. Paška)             proti: 0     

zdržali sa: 2 (Mgr. Medal, Mgr. Mertanová) 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie č. 31/2022 

Komisia ŽPDIaÚP odporúča MsZ schváliť Integrovanú stratégiu Mestskej funkčnej oblasti TRENČÍN do 

roku 2029.  

za: 5  (Mgr. Baco, Ing. Bednárová, Ing. Matečný, p. Mikuláš, Ing. Paška)             proti: 0     

zdržali sa: 2 (Mgr. Medal, Mgr. Mertanová) 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 5. Rôzne: 

Mgr. Medal: Ako som avizoval na začiatku v tomto bode by sme sa predstavili. Postupne sa predstavili 

všetci členovia komisie a uviedli svoju profesiu.  

 

Mgr. Medal: V minulosti sme mali odpočet investičných akcií mesta, v akom sú stave, ako pokračujú. Môj 

návrh je každý druhýkrát, alebo raz za kvartál. Väčšinou príde na zasadnutie p.Korienek, vedúci útvaru 

investícií. Na zasadnutie vo februári pripraviť prehľad investičných akcií (príprava, realizácia) (požiadavka 

č.1753). 

 

Mgr. Medal: Ďalší môj návrh je robiť komisie aj v teréne. Pozrieť sa do terénu a podebatovať na mieste. 

Napríklad jedenkrát za štvrťrok. 

 

Mgr. Medal: Mám prosbu, aby nám stavebný úrad mesačne posielal prehľad prebiehajúcich konaní. 

Samozrejme bez údajov, ktoré sa nemôžu zverejniť. (požiadavka č.1744) 

 

Mgr. Mertanová: Priebežne oznamovať Komisii ŽPDIaÚP začatie konaní o výrube drevín vo verejnej 

zeleni. Samozrejme tieto informácie sú zverejňované, ale zle sa v tom orientuje bude to prehľadnejšie. 

(požiadavka č.1745) Dať do rozdeľovníka oznámení hromadnú adresu komisie. 

Mgr. Medal: V tejto súvislosti som navrhoval v minulosti na každý strom, na ktorý je vo verejnej zeleni 

vyhlásené výrubové konanie, vyvesiť cedulku s informáciou, kde je možné sa prihlásiť. 

 

Mgr. Medal: Revitalizácia Námestia sv. Anny - predložiť na januárové zasadnutie projektovú dokumentáciu 

s informáciou, ktoré stromy sú navrhnuté na výrub, výsadbu... (požiadavka č.1746) 

Ing. arch. Beďatš: Povieme si podrobne na budúce. V parku, kde je pamätník obetiam komunizmu nie je 

výrub, bolo navrhnuté dosadiť aleju zo strany súdu, ale bol tam nesúhlas pamiatkarov a pod chodníkom sú 
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siete. Boli by tam možné menšie stromy v kvetináči. V menšom bloku zelene bude pravdepodobne výrub, 

táto časť pôjde do verejnej obchodnej súťaže a investor tam postaví malú kaviareň. 

 

Mgr. Baco: Na Legionárskej ulici v smere do centra z kruhového objazdu je pri "Masaryčkách" pri prvom 

priechode pre chodcov "veľké brucho", slúži ako spomaľovač (požiadavka č.1748) 

 

Mgr. Baco: Noviny - Karpatská- robila sa Sasinkova ulica, autá ešte parkujú na ihrisku, kde sa hrával malý 

futbal. Kedy sa budú môcť deti vrátiť na ihrisko?(požiadavka č.1749) 

 

Mgr. Baco: Tam kde mal stáť Aupark je nosič reklám pre výstavisko TMM. Prenajímajú si pozemok? Pred 

voľbami sa nosič zneužíval na politické ciele, to mi vadí... Vieme ho dať odstrániť? (požiadavka č. 1750) 

 

Mgr. Mertanová: Parkoviská pri futbalovom štadióne - budú navždy oplotené? Bude môcť využívať tieto 

parkovacie miesta verejnosť v čase keď sa nebudú konať športové podujatia? (požiadavka č.1751) 

 

Mgr. Baco: Bude sa otvárať grafikon MHD? Je veľa podnetov od občanov. Bude verejne prerokovaný? 

(požiadavka č.1752) 

 

Mgr. Medal: Vrátim sa ešte k zeleni. Navrhujem bod do januárového zasadnutia komisie - príprava 

rekonštrukcie starého cestného mosta (požiadavka č.1747). Bol som trošku šokovaný, že je tam na pláne 

výrub až vyše 800 stromov. To konkrétne by ma zaujímalo, kde budú vyrúbané stromy, či je nevyhnutné 

ich vyrúbať? Zabezpečiť investora alebo projektanta na január prípadne neskôr. 

Mgr. Mertanová: Mesto je tam dotknutý orgán ochrany prírody. V zisťovacom konaní sa zverejnené 

dokumenty odvolávajú na dendrologický prieskum. Stromy pod cestným mostom sú štítkami označené. Je 

zrejmé, že tam bol robený dendrologický prieskum. Tento dokument nebol zverejnený. Poskytnúť komisii 

dendrologický posudok. V rámci zisťovacieho konania (pozn. podľa zákona o posudzovaní vplyvov na 

životné prostredie) ho majú dopracovať, bola to jedna z požiadaviek Štátnej ochrany prírody SR. Zaujíma 

ma to dopodrobna. Verím tomu, ak má byť zmontovaný na brehu rieky most je na to potrebný priestor, ale 

s projektantom to treba ešte prejsť. Ale ak to má slúžiť len na komfortnejšie parkovanie techniky... Je 

dôležité, aby sa vyťali len stromy, ktoré sa musia. Perspektívne zdravé stromy, aby zostali. Je ešte čas na 

to, si to dobre rozmyslieť.  

Diskusia pokračovala o polohe zariadenia staveniska, rozsahu stavby,...  

 

Mgr. Medal: Chcel som ešte vzhľadom na to, že sme dnes prvýkrát. Aké máte očakávania, víziu, ktorú by 

ste chceli naplniť? Budem rád, aby sme sa niekedy pobavili trošku voľnejšie. Ja uvediem príklad. Bol by 

som rád, aby vznikol manuál verejného priestoru, ktorý by jasne zadefinoval, ako má vyzerať chodník, 

zastávka, dobre osadená značka... Aby boli zadefinované veci, aby nevznikla na jednej polovici chodníka 

dlažba a na druhej zostal asfalt. V územnom pláne podrobnosti nie sú.  

Prítomní ďalej diskutovali o Orechovskom moste, moste na Ostrov, automobilovej doprave, cestách 

a napojeniach v lokalite Vinohrady, podjazdoch pod železnicou v Zámostí...   

 

Bod 6. Záver:  

Mgr. Medal, predseda komisie: Ďakujem za účasť. S kým sa neuvidíme, prajem pekné Vianoce 

a pohodové sviatky. Budúca komisia bude 10. januára. 

  

Zapísala:  

Ing. Viera Gugová, garantka komisie 

V Trenčíne, dňa 13.12.2022 

 

 

               Mgr. Richard Medal 
                predseda komisie 
 


